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Vragen en antwoorden (Q&A) algemeen deel  

Webinar Aan de slag met VVA 
 

13 december 2021 

Welke leerlingen vallen onder de wet 

 
Algemeen  

Welke leerlingen moeten worden aangemerkt als potentiële mbo-gangers?  

Antwoord: Alle leerlingen waarvan de vmbo-/vavo-/vso-/pro-school weet of verwacht wordt dat ze 

naar het mbo gaan, worden als mbo-ganger aan de gemeente gemeld. 

 

Havo/vwo leerlingen niet in VVA 

Dus leerlingen die in klas 4 (of klas 3) van de havo naar het MBO gaan, hoeven niet gemeld te 

worden? Ook niet als ze nog geen diploma (dus startkwalificatie) hebben?  

 

Antwoord: Leerlingen uit het havo en vwo die naar het mbo gaan hoeven niet worden aangemerkt als 

potentiële mbo-ganger, omdat deze (op dit moment nog) niet onder de wet vallen. Ook niet als zij 

geen startkwalificatie hebben. 

 

Onze school heeft enkel Havo en vwo-leerlingen. Is de VVA in dit geval niet van toepassing voor onze 

school, begrijp ik dat goed? 

 

Antwoord: Dat is juist; indien u enkel havo en/of vwo-leerlingen heeft, hoeft uw school de VVA niet te 

gebruiken.  

 

Vavo 

Een leerling die via school is gedetacheerd op het vavo (Rutte regeling). Wie meldt deze leerling aan? 

VO of VAVO? 

 

Antwoord: De school waar de leerling staat ingeschreven is verantwoordelijk voor het melden van de 

potentiële mbo-ganger berichten. In dit geval zal dus de vo-school moeten melden en ontvangt ook 

de aanmeldberichten. 

 

Overstappen naar havo 

Hoe zit het met leerlingen die op vmbo zitten en naar de havo gaan? Moeten die ook opgevoerd 

worden in het systeem? 

 

Antwoord: Van leerlingen waarvan u weet dat ze naar de havo gaan, hoeft u geen potentiële mbo-

ganger berichten te melden. Alleen de leerlingen waarvan de vmbo-/vavo-/vso-/pro-school weet of 

verwacht wordt dat ze naar het mbo gaan, worden als mbo-ganger aan de gemeente gemeld.  
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Leerlingen die mogelijk naar havo gaan, moet je die voor 1 februari doorgeven? Je weet dan nog niet 

zeker of ze er heen gaan. 

 

Antwoord: Ja, deze meldt u eerst als potentiële mbo-ganger. Indien er al een mbo-ganger bericht 

door de school is verstuurd en een leerling blijkt toch niet naar het mbo te gaan omdat deze lijkt te 

zakken, of naar de havo gaat, dan dient de school een status update van het mbo-ganger bericht te 

versturen. De status is in dat geval ‘false’ als deze leerling in een eerder bericht is aangemeld als 

potentiële mbo-ganger, maar dat nu niet meer is.  

 

Moeten mavo leerlingen ook gemeld? 

Antwoord: De term mavo wordt niet meer gebruikt en dit is overgegaan in vmbo. Daar waar u vmbo 

leest, gaat het ook om mavo leerlingen. Kortom: ja, ook deze leerlingen dienen te worden gemeld als 

potentiële mbo-gangers. 

 

Leerlingen die gaan werken 

Door de leerlingen van PrO aan te duiden als risico VSV, wordt vergeten dat er de opdracht is: 

uitstroom Arbeid voor PrO. Het grootste gedeelte van PrO gaat niet naar mbo. Dus alleen als dit van 

toepassing is voor entree, krijgen we dan voor alle leerlingen meldingen? Of enkel dus de leerling die 

zich ingeschreven heeft. 

Hoe zit het met aanmelding van leerlingen bij leerwerkbedrijven zoals Bouwmensen of GoFlex? 

 

Antwoord: Als de school weet dat een leerling na uitstroom vanuit het praktijkonderwijs gaat werken 

(ook bij leerwerkbedrijven), hoeft de school over deze leerling geen mbo-ganger bericht te sturen. 

Deze leerlingen vallen ook niet onder de risicogroep vsv. De school ontvangt ook geen 

aanmeldberichten vanuit een mbo-instelling.  

 

ISK (internationale schakelklas) 

Geldt VVA ook de leerlingen op een ISK-vestiging? Dus de nieuwkomer kinderen? Voor leerlingen die 

naar MBO Entree uitstromen?  

 

Antwoord: Ja, ook ISK leerlingen die naar het mbo gaan worden als mbo-ganger aan de gemeente 

gemeld, ook als ze uitstromen naar MBO Entree. 

 

Wonen of opleiding buitenland 

Wat te doen met een leerling die op onze school zit, maar woonachtig   in een grensgebied (Duitsland, 

België).? 

 

Antwoord: Indien een leerling woonachtig is in het buitenland, valt deze niet onder de wet en hoeft de 

school over deze leerling geen potentiële mbo-ganger bericht te sturen. 

 

Wat te doen met de leerlingen die na het VMBO hun vervolgopleiding in het buitenland voort zetten? 

 

Antwoord: Als de school zeker weet dat een leerling een vervolgopleiding gaat volgen in het 

buitenland, valt deze niet onder de wet en hoeft de school over deze leerling geen potentiële mbo-

ganger bericht te sturen. 
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Leerlingen met een geheim adres 

Wij krijgen veel foutmeldingen in VVA. Presentis gecheckt en er wordt aangegeven dat dit komt 

doordat adres als geheim geregistreerd staat. Wanneer is dit opgelost? 

 

Antwoord: Ja, deze leerlingen vallen ook onder VVA. Kennisnet zoekt de geconstateerde 

foutmeldingen uit. 

 

Wijzigen status, Meldingen en berichten 
Begrijp ik goed dat je tussentijds de status van de leerling nog kan wijzigen? Voor het geval een 

leerling tot advies uitstroom arbeid krijgt i.p.v. mbo (in geval van PrO). Zo ja, kan dit wijzigen ook nog 

na 1 februari? Ook als dat pas na juni duidelijk wordt? 

 

Antwoord: Ja, indien er al een mbo-ganger bericht door de school is verstuurd en een leerling blijkt 

toch niet naar het mbo te gaan en omdat deze is gezakt, toch naar de havo gaat, of uitstroomt naar 

arbeid, dan dient de school een status update van het mbo-ganger bericht te versturen. De status is in 

dat geval ‘false’ wat betekent: deze leerling is geen potentiële mbo-ganger meer. Dat kan zeker na 1 

februari, zelfs tot het einde van het schooljaar. Dit afmelden is van belang om het overzicht van 

potentiële mbo-gangers actueel te houden. 

 

Wordt de bulkmail in april en juni aan de leerlingen gestuurd? Of aan de decaan? 

 

Antwoord: Het gaat hier om bulkmeldingen richting gemeente. Niet aan de leerlingen of decaan. Op 1 

maart ontvangen de gemeenten een bulkmelding over alle beoogde mbo-gangers die zich nog niet 

hebben aangemeld. Op 15 juni ontvangen gemeenten een bulkmelding van alle beoogde MBO-

gangers die zich niet hebben ingeschreven bij een Mbo-school. Na de bulkmeldingen van 1 maart en 

15 juni ontvangen gemeenten realtime wijzigingen in de statussen van gesignaleerde overstappers. 

 

Moet je als school zelf een aanmeldbericht aanmaken in het SIS of wordt dit landelijk opgesteld voor 

het desbetreffende SIS? 

 

Antwoord: De mbo-instelling voert de aanmelding in het eigen SIS (StudentInformatieSysteem) in. Het 

SIS stelt automatisch een standaard aanmeldbericht op en verstuurt dat naar de vo-school én naar de 

gemeente. 

Wie ontvangt op de scholen het bericht van de Mbo’s m.b.t. aanmelden? 

 

Antwoord: Deze ontvangt u in het LAS van uw school. Afhankelijk van uw rechten kunt u deze inzien. 

Raadpleeg hiervoor de handleiding of helpdesk van uw LAS. 

 

Stuur je een aanmelding naar alle MBO-instellingen in de regio van alle examenkandidaten? 

 

Antwoord: Er zijn 2 type berichten in de VVA. Namelijk de ‘Potentiële mbo-ganger berichten’ en de 

‘Aanmeldstatussen'. De vo-school verstuurt vanuit het LAS de potentiële mbo-ganger berichten naar 

de gemeenten. Deze dient de school aan te leveren tussen 1 oktober en 1 februari. De mbo-instelling 
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voert de aanmelding in het SIS in (de aanmeldstatus), deze gaat naar de vo-school én de gemeenten.  

 

Bij de potentiële mbo-gangers stuur je alleen voor die examenkandidaten waarvan de vmbo-/vavo-

/vso-/pro-school weet of verwacht dat ze naar het mbo gaan. 

 

Gemeente 

Zijn alle gemeenten ook al aangesloten? 

Antwoord: De meeste gemeenten zijn aangesloten, maar dit is helaas (nog) niet dekkend, deels 

omdat een aantal administratiesystemen bij gemeenten (nog) niet gekoppeld kunnen worden met 

VVA. Het project VVAVVA werkt eraan om alle gemeenten dit schooljaar aan te sluiten op de VVA.  

 

Gebruik overige systemen (Intergrip/Fokor/Overstapdashbord e.a.) 

Wij gebruiken intergrip blijft dit? 

 

Waarom kan Intergrip niet geïntegreerd worden in de VVA? Scheelt een overstapmonitor. 

 

Ik begrijp dat je of Intergrip of VVA gebruikt? Anders hebben wij twee gelijkwaardige systemen naast 

elkaar lopen 

 

Gemis aan functionaliteit in vergelijk met Intergrip , zoals ondersteuning DDD (Digitaal Doorstroom 

Dossier), opleiding, leerweg, en anderen. 

 

Welke verschillen zijn er tussen Intergrip en VVA? 

 

Antwoord: VVA staat naast de andere systemen die scholen gebruiken voor het monitoren en 

begeleiden van leerlingen die overstappen naar het mbo. VVA biedt landelijk overzicht over het 

actuele overstapproces van leerlingen (ook leerlingen buiten de regio komen in beeld). VVA biedt 

minder informatie over de leerlingen maar vult met het actuele landelijke overzicht deze andere 

systemen aan. VVA vervangt deze systemen dus niet.  

Waarom zijn de gesprekken met Intergrip over koppeling van gegevens beëindigd? 

Antwoord: Vanuit VVA project is de koppeling onderzocht. Vooralsnog is dit voor de korte termijn te 

complex gebleken en speelden er privacy-issues.  

    

Wij werken met OSO, is dit vergelijkbaar met Intergrip  

 

Antwoord: OSO staat los van het gebruik van VVA en wordt alleen gebruikt voor de overdracht van 

het overstapdossier binnen de sectoren po en vo. 
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Privacy  
Ik snap dat met de strengere privacywetgeving de voorkeur naar het werken met brincodes en 

onderwijsnummers gaat. Maar het is onpraktisch om alles steeds terug naar leerlingen te herleiden. 

De leerlingen zijn al bekend en hun gegevens worden intern gebruikt.  
 

Antwoord: Deze vraag is ook in deelsessie Magister aan de orde gekomen. Magister heeft 

aangegeven dat zij wil onderzoeken of het noemen van de schoolnaam i.p.v. een schoolnummer tot 

de mogelijkheden behoort In algemene zin; de leverancier van uw leerlingadministratiesysteem is 

verantwoordelijk voor het gebruiksvriendelijk inrichten van VVA en verzorgt ook de handleiding 

ervoor. Heeft u vragen neem dan contact op met uw leverancier.  

Binnen het mbo wordt de onderwijsovereenkomst afgeschaft. Die status moet dan aangepast worden 

 

Antwoord: We houden deze en mogelijk andere ontwikkelingen nauwgezet in de gaten zodat we 

tijdig eventuele aanpassingen door kunnen voeren in VVA en de betrokken aangesloten 

administratiesystemen.  

 

Welke gegevens worden uitgewisseld binnen VVA 
Kunnen wij de opleidingen waar leerlingen zich voor opgeven ook via VVA ontvangen? 

 

Antwoord: Dit kunt u niet ontvangen, omdat dit momenteel wettelijk gezien niet mag. Een verzoek tot 

aanpassing van de wet vormt onderwerp van gesprek tussen projectgroep/stuurgroep en ministerie 

van OC&W. 

 

Aangesloten administratiesystemen (LAS/SIS)  

Er wordt alleen gesproken over Somtoday en Magister. Kunnen er straks ook MBO-ganger berichten 

gestuurd worden vanuit Eduarte? Wij hebben als AOC onze vmbo-leerlingen in Eduarte zitten. 

 

Antwoord: Ja, u kunt ook via andere (de aangesloten) LASsen uw potentiële mbo-gangers melden en 

aanmeldstatussen ontvangen. Zie hier om welke leveranciers zijn aangesloten op het vo-koppelpunt: 

https://www.kennisnet.nl/voorziening-vroegtijdig-aanmelden-mbo/aangesloten-leveranciers/ 

 

Praktijkonderwijs maakt geen gebruik van LAS, nog nooit van gehoord zelfs… 

Antwoord: Kunt u voor de zekerheid controleren of uw school inderdaad geen gebruik maakt van een 

van de systemen die zijn aangesloten op VVA. Zie: 

https://www.kennisnet.nl/voorziening-vroegtijdig-aanmelden-mbo/aangesloten-leveranciers/. 

 

Vanuit de backoffice vanuit het Team Passend Onderwijs Regio College werken wij met het 

overstapdashboard en Eduarte. Welke link kunnen wij gebruiken en wat is de toegevoegde waarde 

van de deelsessie voor mijn collega en mij? 

 

Antwoord: De deelsessies in dit webinar waren geschikt voor Somtoday en Magister gebruikers. 

Indien u meer wilt weten over het gebruik van de VVA in een ander LAS, zoals Eduarte, neemt u 

contact op met de helpdesk van het betreffende LAS, of raadpleegt u de handleiding voor gebruik. 

 

https://www.kennisnet.nl/voorziening-vroegtijdig-aanmelden-mbo/aangesloten-leveranciers/
https://www.kennisnet.nl/voorziening-vroegtijdig-aanmelden-mbo/aangesloten-leveranciers/
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Overige vragen 

Hoe kom je in VVA? 

 

Antwoord: VVA werkt vanuit je LAS. Je moet dus de juiste rechten hebben om de potentiële mbo-

gangers te verzenden en overzichten van de status van aanmelding in te zien. Ga hiervoor zeker even 

naar de handleiding/servicedesk van je gebruikte LAS! 

 

Wie wordt er bedoeld met 'gemeente'? Is dat het samenwerkingsverband, of is dat afdeling 

leerlingzaken? En heeft dat tot doel om leerplicht in te schakelen, of om extra ondersteuning aan te 

kunnen bieden tijdens de overstap vo-mbo? 

 

Antwoord: de gegevens worden gestuurd aan de gemeente waar de betreffende leerling woont. Het 

is aan de gemeente om te bepalen wie deze gegevens gebruikt: dat kan inderdaad leerplicht zijn, 

maar ook de RMC-functie. Met de gegevens krijgt de gemeente of RMC zicht op de stand van 

aanmeldingen. Op basis hiervan kan de gemeente of RMC desgewenst actie ondernemen, 

bijvoorbeeld door contact op te nemen met de vo-school. 

 

Is het mogelijk dat decanen direct de aanmeldingen te zien krijgen? 

 

Antwoord: Deze ontvangt u in het LAS van uw school. Afhankelijk van uw rechten kunt u deze inzien. 

Raadpleeg hiervoor de handleiding of helpdesk van uw LAS. 

 

Krijgen leerlingen weer een overstapbrief mee van de mbo-instelling? Want die willen natuurlijk wel 

wat meer informatie.  

Antwoord: Brieven worden niet via VVA verstuurd. Het is aan de mbo-instelling om een keuze te 

maken uit de wijze van informeren. 

VVA is ontwikkeld zonder de vsv regio's te raadplegen, samenwerkingsverbanden waren ook niet 

betrokken en scholen decanen wisten van niks. 

 

VVA is ingericht om de wettelijke verplichte gegevens aan te leveren. Vanaf de start van de VVA in 

2020 (vier na de start van het wetgevingstraject) is ervaring opgedaan met het gebruik van VVA en 

hebben gesprekken met scholen plaatsgevonden over hun ervaringen met VVA. Deze ervaringen 

worden benut om o.a. samen met BiOND een advies op te stellen over de doorontwikkeling van VVA. 

Tot die tijd heeft de implementatie van de huidige opzet van VVA-prioriteit te geven. 

 

Specifiek voor decanen 

Speciaal voor decanen/leerlingbegeleiders hebben we in samenwerking met BiOND onderstaande 

vragen en antwoorden uitgelicht: 

Wat moet er gebeuren in het LAS? Wat kun jij doen als decaan? 

Voor 1 februari moet de school in het LAS aangeven welke leerlingen potentiële mbo-studenten zijn. 

Hoe dat moet staat in de documentatie van het LAS. Om de VVA in het LAS te kunnen gebruiken 

moet er op bestuursniveau een VVA- en een OSR-overeenkomst ondertekend zijn en moet de OSR-
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beheerder in het OSR een mandaat hebben gegeven voor de dienst VVA. Vervolgens moet de school 

bij de meeste systemen de VVA activeren in het leerlingadministratiesysteem.  

Decanen hebben niet de bevoegdheid voor het ondertekenen van de OSR-overeenkomst en om het 

mandaat te geven voor een koppeling tussen het leerlingadministratiesysteem (LAS) van de school en 

de dienst VVA. Informeer daarom bij jouw school bij de betreffende functionarissen (bestuurder, 

schoolleider, applicatiebeheerder, leerling administrateur en/of de beheerder van ‘Mijn DUO’) of 

bovenstaande is afgehandeld. 

 

Hoe blijven decanen, begeleiders en mentoren (de verantwoordelijke functionarissen voor de (warme) 

overdracht) op de hoogte? 

 

Antwoord: De status informatie wordt inzichtelijk gemaakt in het leerlingadministratiesysteem (LAS) 

van de school. Hoe decanen, mentoren en begeleiders toegang tot deze informatie krijgen kan per 

school verschillen. Raadpleeg hiervoor de handleiding van het LAS. 

 

Wat doen we met leerlingen waarvan we nu al weten dat ze bijvoorbeeld gaan zakken of verhuizen? 

 

Antwoord: Zakken: Indien een leerling lijkt te gaan zakken en er is reeds (vóór 1 februari voor alle 

eindexamenleerlingen) een mbo-ganger bericht verstuurd, dan kan de school status update van het 

mbo-ganger bericht versturen. De status is in dat geval ‘false’ als deze leerling in een eerder bericht is 

aangemeld als potentiële mbo-ganger, maar dat nu niet meer is. 

Antwoord: Verhuizen: Indien een leerling verhuist hoeft de school geen status update van het mbo-

ganger bericht te versturen. Een verhuizing wordt door de woongemeenten onderling gesignaleerd en 

geregeld. 

Wat is het belang voor de leerlingen? 

Antwood: Dat ze tijdig LOB-begeleiding krijgen wanneer uit de statusoverzichten bij de scholen en 

gemeenten blijkt dat ze mogelijk risico lopen om uit te vallen, voor zover dat al in beeld was.  

  

Is de VVA een vervanger van andere monitoringsystemen, zoals Intergrip? 

 

Antwoord: Nee, VVA is geen vervanger van andere monitoringsystemen. Er bestaan verschillende 

regionale informatiesystemen, waarin ook gegevens over de aanmeldingen in het mbo worden 

uitgewisseld. Voor wat betreft de uitwisseling van de gegevens over de aanmeldingen in het mbo 

zoals verplicht gesteld in de wet ‘aanmelddatum en toelatingsrecht mbo’ overlapt de VVA met de 

bestaande regionale informatiesystemen. De verschillen met de regionale informatiesystemen 

betreffen de landelijke dekking van de VVA, en de geautomatiseerde koppelingen tussen de VVA en 



8 
 

de administratiesystemen van de vo-scholen, mbo-instellingen en gemeenten. De 

bestaande regionale informatiesystemen hebben ook andere functies dan de uitwisseling 

van gegevens over de aanmelding. 

Wat is het nog het nut en de noodzaak van het Digitaal Doorstroomdossier? 

Antwoord: Het Digitaal Doorstroomdossier (DDD) heeft niets met VVA te maken. VVA is dan ook geen 

vervanger van het DDD. 

In principe is de VVA een taak voor bijvoorbeeld een leerlingadministratie. Wat moet en kan een 

decaan hiermee? 

 

Antwoord: De rol van de decaan verandert niet door de VVA. Het overzicht wat hier ontstaat in het 

LeerlingAdministratieSysteem (LAS) van de school kan als extra informatie worden gebruikt door de 

decaan. De decaan kan per leerling een overzicht krijgen waar de leerling in het aanmeldproces zit. 

De decaan dient dan wel toegang te hebben tot het LAS, of van iemand deze overzichten te krijgen. 

Over het algemeen hebben decanen geen toegang tot het LAS. 

Contactgegevens 

 

Heb jij ook vragen, zorgen? Zie jij knelpunten? Geef ze door aan Sandra Mors, beleidsmedewerker 

LOB via sandra.mors@biond.nu. Wij brengen deze vragen dan in bij ons volgende overleg. 

- Zijn er vragen bij jouw school over het inlogproces voor OSR? Dan kan de ‘DUO-beheerder’ 

contact opnemen met DUO via securityservicedesk@duo.nl. 

- Is er nog geen overeenkomst met Kennisnet voor VVA en het OSR, of zijn er vragen over (de 

werking van) het OSR zelf dan kan het bestuur contact opnemen met Kennisnet via 

support@kennisnet.nl of telefoonnummer 0800-3212233. 
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